
K Ö R Ö S V I D É K I  C É G É RII BÉKÉS MEGYEI HÍRLAP — 2007. MÁJUS 17., CSÜTÖRTÖK

Magenta Cyan Black Yellow

Három új tag került az elnökségbe az ipari tagozatból
VÁLASZTÁS Valamennyi jelölt a szervezet érdekérvényesítõ képességének növelését tekinti legfõbb feladatának

A Békés Megyei Kereskedelmi

és Iparkamara ipari tagozatá-

ból három új tagot választottak

az elnökségbe. Õket kérdeztük

hosszú távú elképzeléseikrõl.

— A térség gazdaságában

meghatározó szerepet tölt be az

építõipar — fogalmazott Bob-

vos János, a megyeszékhelyi

Csaba Beton Kft. ügyvezetõ

igazgatója. Bízik abban, hogy

a kamarán keresztül erõ-

sebb érdekképviseletet tud

biztosítani az építõiparban

dolgozók számára. Átfogó

szakmai programokat kíván a

grémium elé terjeszteni, illetve

az építõipar mindennapi prob-

lémáinak enyhítése is fontos

szerepet kapna munkája során.

A faipari tagozat támogatott-

ságát segíti az elnökségben Ma-

joros Mihály, a csorvási MA FA

Centrum egyéni cég vezetõje. 

— Még csak ismerkedem a

kamara által nyújtott lehetõsé-

gekkel, eszközökkel. Azzal már

tisztában vagyok, hogy a szer-

vezet sok kapcsolattal és erõs

érdekérvényesítõ képességgel

rendelkezik. Tájékozódok a fel-

építésérõl, tapasztalatokat

gyûjtök — nyilatkozta

Majoros Mihály. A több-

éves szakmai múlttal ren-

delkezõ vezetõ kifejtette, szá-

mára is hangsúlyos feladat a

saját munkaterületének haté-

kony képviselete, a faiparral

kapcsolatos ügyek kezelése.

Dékány Ferenc, a Csabahús

Kft. ügyvezetõ igazgatója ki-

emelte, örömmel vállalta a fel-

kérést a kamarai elnökségbe.

— Az egyik legfontosabb fel-

adat a mai hazai gazdaságban

az egyenlõ elbírálás elvének a

kiharcolása. Aránytalan a te-

herelosztás a multicégek és a

kis-, illetve a középvállalkozók

között. Meg kellene szün-

tetni a nagyvállalatok

meglévõ kiváltságait.

Lényeges, hogy

mindenki számá-

ra egyenlõ felté-

telek álljanak

rendelkezésre,

hiszen a térsé-

gi kisebb társa-

ságok versenyképességét csak

ezzel lehet megtartani, megte-

remteni — fogalmazott Dékány

Ferenc. ■ M. P. M.

Juhos János, az új alelnök
CÉL A kis- és középvállalkozások képviselete a legfontosabb

A szakképzés megfelelõ

szintû átalakítását, piaci

igényeknek való megfele-

lését tartja a legfonto-

sabbnak Juhos János. A

Békés Megyei Kereske-

delmi és Iparkamara na-

pokban megválasztott al-

elnökével, a szervezet

kézmûves tagozatának el-

nökével terveirõl is be-

szélgettünk.

Papp Gábor

— Középiskolás kora óta

foglalkozik fotózással.

Hogyan került kapcso-

latba a szakmával?

— A kapcsolatom a fo-

tózással még a Szegedi

Kis István Gimnázi-

umban kezdõdött.

Eljártam az ott

mûködõ fotó-

szakkörre, ame-

lyet Vetési Sán-

dor vezetett. A ta-

nár úr úgy látta,

érdemes velem fog-

lalkozni, mindenben segített és

talán jobban bízott is bennem,

mint én saját magamban. Kez-

detben osztálytársaimat fény-

képeztem le, szerencsére tet-

szettek a képek, így még na-

gyobb elánnal vetettem magam

a szakmába. A középiskola

után elvégeztem a szakmun-

kásképzõt, majd a szolgáltató

szövetkezetnél helyezkedtem

el. Szó volt arról, hogy a Békés

Megyei Népújságnál dolgozom

majd, ám addigra túlságosan

megszerettem ezt a foglalko-

zást és maradtam.

— A digitális fényképezõgépek

megjelenésével jelentõsen át-

alakult a fotózás helyzete. Mi-

ként befolyásolja mindez vál-

lalkozásuk helyzetét?

— Alapvetõen örülök annak,

hogy ezek a gépek mára szá-

mos családban jelen vannak.

Nekünk nyilvánvalóan ehhez a

helyzethez kell alkalmazkod-

nunk. Egyébként az egész vilá-

gon, így Békés megyében is

egyre többen „találnak visz-

sza” a papírképekhez. Az igazi

értéket az jelenti, amit egy csa-

ládban többen is megnézhet-

nek. Azért nehéz elképzeli egy

hangulatos délutánt, amikor

mondjuk nyolcan körülállják a

számítógép-monitort és megte-

kintik az elektronikus fény-

képalbumot. Természetesen

még ebben az átalakult világ-

ban is szükség van a portré és

az esküvõi fotózásra, amit to-

vábbra is szakmánk nagyon

fontos részének tartok. Ilyen

esetekben kiemelt kérdés,

hogy milyen személyes vi-

szonyt tudunk kialakítani az

alannyal, s ezzel párhuzamo-

san, miképpen tudjuk megjele-

níteni az egyéniségét.

— A kamarában a szakképzé-

si bizottságot is vezeti. Nem

könnyû feladat, hiszen az

utóbbi idõben gyakran halla-

ni, hogy válságba került az

oktatási rendszer.

— Azt lassan mindenki belát-

ja, hogy a jelenlegi rendszer át-

alakításra szorul. A kamara ve-

zetése már jó néhány évvel ez-

elõtt jelezte, hogy a jelenlegi

oktatási rendszer évrõl évre

egyre kevesebb szakmunkást

nevel. 2010-re nagyon komoly

hiány mutatkozhat fizikai

munkásokból. Ezzel szemben

sokkal inkább a piac igényei-

hez kellene alkalmazkodni. Bi-

zonyos szakmában túlképzés

alakult ki, másutt viszont nem

találni megfelelõ szakembert.

Ezen mindenképpen változ-

tatni kell, mint ahogy maga-

sabb szintre kell emelni a

gyakorlati képzést is. A ke-

reskedelmi és iparkamara

elõbb 16, majd 11 szakma

gondozását kapta meg a

minisztériumtól. Újdon-

ság, hogy bevezettük az

évközi szintvizsgákat,

ami egy jelzés mind a

diákok, mind a taná-

rok és persze a szakma

számára is, hogy hol tar-

tanak a tanulók.

— A kézmûves tagozat mellett

a békési ipartestületet is ve-

zeti. Most pedig itt az újabb

feladat: a Békés Megyei Ke-

reskedelmi és Iparkamara al-

elnöki tisztsége. Miként tudja

összeegyeztetni ezeket a fel-

adatokat?

— Nem okozhat gondot. A gaz-

dasági életben mozgok, renge-

teg információ eljut hozzám, be-

lefér az idõmbe a számos elfog-

laltság. Békés megyében jelen-

leg 33 ezer 740 vállalkozás mû-

ködik, amelybõl 33 ezer 710 a

mikro-, kis- és középvállalkozá-

sokhoz tartozik. Érdekeiket ka-

rakteresen kell képviselnünk.

— A sok elfoglaltság mellett

szabad idejében mivel foglal-

kozik?

— Szeretek kertészkedni, ez a

munka igazi kikapcsolódás a

számomra. Szívesen olvasok, a

televíziózás helyett is inkább a

könyveknek szentelem a sza-

badidõmet. Az már más kérdés,

hogy ezen a területen komoly

restanciáim vannak, számos

kötet vár még elolvasásra.

Emellett a családdal és az uno-

kámmal, Katával szívesen ki-

rándulunk.

A szakképzés átalakí-

tására is hangsúlyt

fektet Juhos János, a

kereskedelmi és ipar-

kamara új alelnöke.

Juhos János 1950. augusztus

31-én született Békésen. Ta-

nulmányait Békésen, a Szege-

di Kis István Gimnáziumban

végezte, majd a békéscsabai

611. Számú Szakmunkáskép-

zõ Iskolában tanulta ki a

fényképész szakmát. 1976-ban

mesterlevelet szerzett.

Megszûnéséig a megyei szol-

gáltató szövetkezetnél dolgo-

zott, majd vállalkozó lett. 

A Békés Megyei Kereskedelmi

és Iparkamara alelnöke, a

kézmûves tagozat elnöke, a

Békési Ipartestület elnöke. Õ

dolgozta ki a fényképész mes-

tervizsga követelményeit.

A Szegedi Kis István Gimnáziumtól az iparkamaráig

KÜLKAPCSOLATOK

Megismerhetjük Románia
befektetési lehetőségeit
Románia Budapesti Nagykö-

vetsége a Román Külügymi-

nisztérium, illetve a Gazda-

sági és Kereskedelmi Mi-

nisztérium támogatásával

nagyszabású éves projekt

elindítását tervezi, melynek

célja, hogy bemutassa a Ro-

mánia által felajánlott be-

fektetési és üzleti lehetõsé-

geket. A projekt egyesíti a

tevékenységorientált ren-

dezvényeket a Románia kul-

túrájáról, hagyományairól

szóló háttérelõadásokkal.

A projekt neve „Román Év-

szakok”, melynek elsõ ren-

dezvényét május 7-én Bu-

dapesten egy gazdasági és

üzleti fórum keretében

szervezték meg. A fórum a

következõ témákra fóku-

szált: IT és kommunikáció,

ingatlanok, építkezések,

ipari együttmûködések.

A meghívottak között szere-

peltek magyarországi és ro-

mániai minisztériumok,

bankok és befektetési ügy-

nökségek képviselõi és a

két ország meghatározó cé-

gei és vállalkozásai, közöt-

tük több Békés megyei is.

Az üzleti fórumszervezés-

ben Románia Budapesti

Nagykövetsége kérte a Ma-

gyar Kereskedelmi és Ipar-

kamara Magyar-román Ta-

gozatának segítségét is.

Nemzetközi közlekedési
kiállítás és vásár Aradon
Június 7—10. között az Expo

Arad International kiállítási

komplexum területén tizen-

negyedik alkalommal ren-

dezik meg a Transport-Ar

nemzetközi közúti, vasúti

szállítás, kiegészítõ szolgál-

tatások, autószalon-kiállí-

tást és -vásárt.

A kiállításon a román, illet-

ve magyar bemutatkozók

mellett több mint tíz török-

országi, az autóipar terüle-

tén tevékenykedõ cég is je-

lezte részvételi szándékát.

A kiállítás párhuzamos ren-

dezvényén mutatják be a

Románia és Magyarország

közötti autópálya építési

munkálatait.

A szakkiállítással kapcsola-

tos információért érdeklõd-

jön a kamaránál telefonon 

a (66) 324-976-os számon

vagy a bmkik@bmkik.hu. 

e-mail címen.

Már nem álom,
a közeljövőben
megvalósulhat az
innovációs központ
Innovációs központ Békés me-

gyében? Ez a kérdés pár évvel

ezelõtt még elég bizonytalan

válaszokat szült volna, ám

mostanra megváltozott a hely-

zet. A kamara a vállalkozások

lehetõségeit felmérve arra a kö-

vetkeztetésre jutott, hogy me-

gyénkben nem adottak a felté-

telei a megfelelõ információ

gyors megszerzésének, ha in-

novációról van szó. A technoló-

giai fejlõdés, a növekvõ piaci

kihívások szinte kikényszerí-

tették, hogy a kérdéssel hosz-

szabb távon is foglalkozzon a

kamara. Az innovációs szolgál-

tatások szakmaisága érdeké-

ben vettünk részt partnerként

az EU-finanszírozású francia-

brit-magyar TOWER projekt-

ben. A projekt célja, hogy a he-

lyi (regionális) igényeknek

megfelelõ színvonalú szolgálta-

táscsomagot nyújtson az inno-

vatív vállalkozások részére. A

kétéves projekt a vége felé kö-

zeledik, és már látszanak az

eredmények. Errõl tartott tájé-

koztató elõadást a minap a pro-

jekt vezetõje, Tóth Zsolt és két

szakértõje a megyeházán. A

mintegy 40 érdeklõdõ átfogó

képet kapott egy helyben meg-

valósítandó innovációs köz-

pont tevékenységérõl. 

Munkaügyről
a szakmai napon
A Békés Megyei Kereskedelmi

és Iparkamara Szolgáltató Kht.

szakmai napot szervez június

5-én a vállalkozók részére Mun-

kaügyi konferencia címmel. 

A rendezvény a kamarai ta-

gok részére ingyenes. Elõadó

Nagymihály János, témakörei

többek között: a szabadság ki-

adásának gyakorlata a munka-

ügyi ellenõrzések tükrében és

azok tapasztalatai alapján, a fõ-

vállalkozók megnövekedett fe-

lelõssége alvállalkozóikért, hi-

vatalból is vizsgálható a kiter-

jesztett kollektív szerzõdések-

ben meghatározott munkabér-

tételek munkáltatók általi al-

kalmazása, a munkaügyi fel-

ügyelõ a munkaügyi bírságra

tett javaslata mellett szabály-

sértési eljárást is lefolytathat, a

munkaügyi ellenõrzések ta-

pasztalatai. 
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Bobvos

János az

építõipart

képviseli.

Majoros

Mihály 

ismerkedik

a kama-

rával.

Dékány 

Ferenc 

egyenlõ 

elbírálást

akar.


